
Folketingets Kommunaludvalg

FolketingetsKommunaludvalg har den6. februar 2014 stillet følgende spørgsmål nr. 
7(L 110) til økonomi- og indenrigsministeren, som hermed besvares. Spørgsmålet er 
stillet efter ønske fra Morten Marinus (DF).

Spørgsmålnr. 7:

I lovforslaget fjernes muligheden for at bede om forskerbeskyttelse. Betyder det, at 
man som borger altid skal acceptere, at ens identificerbare sundhedsoplysninger au-
tomatisk videregives til Statens Serum Institut med henblik på forskning?

Svar:

Lovforslaget berører ikke spørgsmål om videregivelse af helbredsoplysninger til Sta-
tens Serum Institut. Det er reguleret i persondataloven og i sundhedslovgivningen.

Lovforslaget indebærer alene, at adgangen til at opnå forskerbeskyttelse, hvorved den 
registrerede kan frabede sig at modtage henvendelser i forbindelse med statistiske og 
videnskabelige undersøgelser, hvor Økonomi- og Indenrigsministeriet efter §§ 35 og 
36 i CPR-loven leverer oplysninger fra CPR eller foretager adressering og udsendelse 
af materiale, ophæves, ligesom eksisterende registreringer af forskerbeskyttelse op-
hæves. 

Det er altid frivilligt, om man ønsker at deltage i en forskerundersøgelse, og en borger, 
som ikke ønsker at deltage i en forskerundersøgelse, kan takke nej til at deltage eller 
blot undlade at besvare henvendelsen. 

Med venlig hilsen
Margrethe Vestager
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